
Zápis ze schůze
Akademického senátu FAV
Západočeské univerzity v Plzni
ze dne 13. 10. 2021

Zasedání se konalo od 13:00 v místnosti UC 143

Přítomno: 18 členů AS FAV ZČU v průběhu zasedání – viz prezenční listina.
Omluveno: 0 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Neomluveno: 0 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.

Po celou dobu jednání pléna byl AS FAV ZČU usnášeníschopný.
Skrutátory byli jmenováni senátoři Lávička a Havlík.

Program jednání
1. Zahájení
2. Akreditace studijních programů:

○ Bakalářský studijní program Geomatika
○ Bakalářský studijní program Městské inženýrství
○ Navazující magisterský studijní program Městské inženýrství
○ Navazující magisterský studijní program Informatika a její specializace
○ Navazující magisterský studijní program Softwarové a informační systémy
○ Navazující magisterský studijní program Distribuované výpočetní systémy
○ Navazující magisterský studijní program Kybernetika a řídicí technika
○ Doktorský studijní program Applied Mechanics
○ Doktorský studijní program Geomatika/Geomatics

3. Změny garantů:
○ BSP/BSO Geomatika
○ NSP/NSO Geomatika
○ NSP Inženýrská informatika

4. Doplněný rozpočet (rozpis dotace) na rok 2021 - rozdělení motivační složky DKRVO
5. Rozdělení Strategického fondu
6. Strategický záměr FAV pro období 2021-25
7. Podklady a návrh vyhlášky o přijímacím řízení do bakalářských studijních programů

FAV pro ak. rok 2022/2023
8. Různé



Jednání

1. Zahájení
Předseda AS FAV Ircing vítá přítomné a informuje o tom, že materiály, které budou
projednávány nebo schvalovány na dnešním jednání, byly v předstihu uloženy na sdílené
úložiště. Doc. Ircing představuje navržený program a žádá o jeho schválení.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)

Program jednání byl schválen.

Prof. Lávička navrhuje pro zveřejňování materiálů pro členy AS FAV postup, který se
používá v AS ZČU: 14 dní před jednáním pléna senátu schválí předsednictvo AS program
jednání a v následujících sedmi dnech jsou dle tohoto programu do sdíleného úložiště
podklady pro senátory uloženy tak, aby je měli senátoři k dispozici nejméně 7 dní před
jednáním. Předseda AS s tímto návrhem souhlasí.

2. Akreditace studijních programů

Bakalářský studijní program Geomatika

Proděkanka Holubová informuje, že předkládaný studijní program byl připraven v souladu se
všemi akreditačními standardy, prošel kontrolou na úseku paní prorektorky pro studijní
záležitosti a byl projednán příslušnou Radou pro oblast vzdělávání (ROV) bez připomínek.
Současný studijní program Geomatika má akreditaci do 30. 4. 2024, poslední možné
přijímání studentů bez nutnosti přeřazovat studenty proběhlo v roce 2021. Paní proděkanka
následně předává slovo doc. Janečkovi, který jako vedoucí KGM zastupuje garanta
programu doc. Čerbu. Doc. Janečka uvádí, že studijní program Geomatika má na FAV
dlouholetou tradici a že poptávka po absolventech tohoto studia stále roste. Jedná se o
bakalářský studijní program akademický, bez specializací. Program je připraven tak, aby byl
respektován “společný fakultní základ”, tj. v programu se objevují předměty i z jiných kateder
FAV.

Senátor Kohout se dotazuje, zda byly zapracovány jeho připomínky, které zaslal před
jednáním garantovi studijního programu. Doc. Janečka odpovídá, že připomínky již byly
zapracovány.

Prof. Lávička upozorňuje na velký počet projednávaných akreditací. V případě kontroly z
NAU je posuzováno i množství zpracovávaných materiálů jednotlivými grémii (AS, VR,
RVH). Pokud bude grémii procházet velké množství akreditačních spisů bez připomínek,
může tento postup být hodnocen jako pouze formální posuzování, což může následně např.
ohrozit institucionální akreditaci ZČU. Dále zdůrazňuje, že součástí předkládaného spisu by
mělo být vyjádření ROV včetně připomínek, které rada k tomuto spisu měla, a informace,



kdy byl spis ROV zaslán. Po uplynutí marné lhůty 15 dnů lze spis projednat i bez vyjádření
ROV. Dále má prof. Lávička ke spisu následující připomínky: na titulní straně uvedeno, že
ROV spis schvaluje, což už není pravda; nesprávně uvedeno, že doc. Čerba je předsedou
ROV; program je předkládán jako akademický, ale v některých částech spisu je uváděn jako
profesně zaměřený.

Doc. Janečka slibuje zapracování připomínek před schvalováním spisu na VR.

Doc. Čada, předseda příslušného ROV vysvětluje, že vlastní usnesení ROV je bez
připomínek, připomínky ke spisu jsou v zápisu z jednání rady.

Předseda AS dává hlasovat o následujícím usnesení:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Geomatika a doporučuje
tento návrh po zapracování připomínek, které zazněly na jednání AS FAV ZČU,
předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke
schválení.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

Bakalářský studijní program Městské inženýrství

Proděkanka Holubová informuje, že předkládaný profesní studijní program byl již senátem
FAV v minulosti projednáván, ale Národní akreditační úřad pro vysoké školství (NAU) k
němu měl připomínky, akreditační řízení přerušil a vrátil ho k přepracování. Přepracovaný
spis prošel kontrolou PR-P, byl projednán příslušnou ROV bez větších připomínek a FAV
obdržela ke spisu kladné vyjádření od České komory autorizovaných inženýrů a techniků
činných ve výstavbě (ČKAIT). Stávající bakalářský program Územní plánování, jehož
náhradou je právě Městské inženýrství, má akreditaci pouze na dostudování a není možné
do něj přijímat nové studenty.

Doc. Čada uvádí, proč musel být spis přepracován. V důsledku změny legislativy došlo k
přerozdělení kompetencí mezi ČKAIT a Českou komorou architektů (ČKA) tak, že oblast
územního plánování spadá nově pod ČKA, kde není možné program Územní plánování
obhájit z důvodu absence stavební fakulty na ZČU. Dále byl dle názoru NAU tento profesní
program koncipován příliš akademicky.

Senátor Kohout se dotazuje, zda je program možné akreditovat v rámci institucionální
akreditace, oblast vzdělávání Vědy o Zemi. Doc. Čada odpovídá, že tento profesní program
spadá do oblasti Stavitelství a je tedy nutné ho akreditovat na NAU.

Proděkanka Holubová upozorňuje na některé zastaralé informace ve spisu. Doc. Čada
vysvětluje, že spis byl připraven již před několika měsíci, ale čekalo se na vyjádření nového



vedení ČKAIT.

Senátor Lávička poukazuje na nutnost aktualizovat seznam publikací uvedených ve spisu,
požadovány jsou publikace nejvýše 5 let staré, ve spisu jsou publikace z roku 2015.

Poněvadž nejsou další dotazy a připomínky, vyhlašuje předseda AS hlasování o usnesení:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Městské inženýrství a
doporučuje tento návrh po zapracování připomínek, které zazněly na jednání AS FAV
ZČU, předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni
ke schválení.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

Navazující magisterský studijní program Městské inženýrství

Informace k navazujícímu programu zazněly již při projednávání bakalářského studijního
programu a připomínky vznesené v předchozí diskuzi jsou relevantní i pro tento spis.

Předseda AS dává hlasovat o usnesení:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu Městské
inženýrství a doporučuje tento návrh po zapracování připomínek, které zazněly na
jednání AS FAV ZČU, předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných věd Západočeské
univerzity v Plzni ke schválení.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

Navazující magisterský studijní program Informatika a její specializace

Proděkanka Holubová uvádí základní informace ke třem předloženým navazujícím
studijnímu programům, které nahrazují stávající studijní obory na KIV, do kterých lze přijímat
bez nutnosti přeřazovat studenty naposledy v roce 2022. Děkan Železný doplňuje, že
akreditace všem oborům vyprší 31. 12. 2024. Všechny tři navazující studijní programy jsou
akademické. Garantem studijního programu Informatika a její specializace je prof.
Kolingerová, kterou při představování programu zastupuje doc. Kohout. Studijní program
vychází ze současných studijních oborů Počítačová grafika a Medicínská informatika a
zaměření Zpracování přirozeného jazyka studijního oboru Softwarové inženýrství a navazuje
na bakalářský studijní program Informatika a výpočetní technika. Názvy specializací v



předkládaném studijním programu odpovídají výše uvedeným studijním oborům a
zaměřením.

Doc. Brada informuje, že ROV ke spisu neměla žádné zásadní připomínky.

Senátor Lávička má ke spisu tyto připomínky a poznámky: zastaralé publikace z roku 2015,
zvážit publikace za rok 2016; nekonzistentní označení dokumentu - správný název je
“žádost o udělení oprávnění uskutečňovat”, ne “žádost o akreditaci”; současný trend je psát
kratší verze sebehodnotících zpráv; některé popisy slabých stránek mu přijdou irelevantní
ke standardu, kde jsou uvedeny.

Předseda AS dává hlasovat o usnesení:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu
Informatika a její specializace a doporučuje tento návrh po zapracování připomínek,
které zazněly na jednání AS FAV ZČU, předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných
věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.

Hlasování: pro – 16, proti – 0, zdržel se – 1 (celkem přítomno 17 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

Navazující magisterský studijní program Softwarové a informační
systémy

Doc. Brada, garant programu, představuje navazující magisterský studijní program
Softwarové a informační systémy. Program slučuje současné obory Softwarové inženýrství a
Informační systémy, navazuje na bakalářské studijní programy Informatika a výpočetní
technika, Informační systémy a je bez specializací. Studenti v tomto programu budou mít
velkou volnost a zároveň odpovědnost při výběru předmětů ze studijního plánu. V programu
je 6 předmětů státní závěrečné zkoušky, jejichž volbou si studenti určují prerekvizitní
předměty profilujícího základu. Studentům jsou nabízeny některé doporučené kombinace
předmětů. V bloku povinně volitelných předmětů jsou nabízeny předměty z disciplín mimo IT,
poněvadž absolvent by měl být schopen tvořit informační systémy pro různé obory. Pro
přijetí do navazujícího studia je vyžadována přijímací zkouška, která bude automaticky
prominuta při splnění daných kritérií.

Senátor Lávička se ptá, proč je daný program bez specializací a zda by nebylo vhodné nějak
omezit možné kombinace předmětů státní závěrečné zkoušky. Doc. Brada vysvětluje, že
bylo těžké nalézt vhodný společný základ pro specializace, a že je program koncipován tak,
aby si student sám nalezl cestu studiem. Možnosti “obskurních” kombinací předmětů si je
vědom, problém lze vyřešit zavedením vylučujících předmětů.

Hlasování o usnesení:



Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu
Softwarové a informační systémy a doporučuje tento návrh po zapracování
připomínek, které zazněly na jednání AS FAV ZČU, předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

Navazující magisterský studijní program Distribuované výpočetní
systémy

Garantem navazujícího studijního programu Distribuované výpočetní systémy je doc.
Koutný, kterého na jednání AS zastupuje doc. Brada, vedoucí KIV. Studijní program
nahrazuje stávající studijní obor Počítačové systémy a sítě a má dvě specializace:
Distribuované systémy a Výpočetní technika. Ve specializaci Výpočetní technika je
významný podíl předmětů z FEL.

Senátor Lávička upozorňuje na chybějící autorské podíly u publikací uvedených ve spisu.

Doc. Čada vznáší dotaz, zda by listy C v akreditačním spisu nebylo možné generovat
automaticky. Z následné debaty vyplývá, že generátor existuje, ale jeho možnosti jsou
omezené a v mnoha případech je nutné seznamy publikací u autorů upravovat s ohledem na
zaměření daného studijního programu.

K předloženému studijnímu programu nejsou další dotazy a předseda AS vyhlašuje
hlasování o usnesení:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu
Distribuované výpočetní systémy a doporučuje tento návrh po zapracování
připomínek, které zazněly na jednání AS FAV ZČU, předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

Navazující magisterský studijní program Kybernetika a řídicí technika

Studijní program Kybernetika a řídicí technika představuje doc. Straka, který je jeho
garantem. Tento program nahrazuje stejnojmenný stávající studijní obor, do které lze přijímat
studenty do roku 2022. Akreditační spis prošel všemi předepsanými grémii, 4. 10. byl



projednán příslušnou ROV bez připomínek. Program má dvě specializace: Automatické
řízení a robotika a Umělá inteligence a automatizace, a navazuje na bakalářský studijní
program, který má stejný název a totožnou strukturu. Skladba předmětů zůstala v porovnání
se stávajícím studijním oborem téměř nezměněna.

Senátor Kohout se ptá, zda ve spisu uvedený předpokládaný počet studentů 60 má nějaké
opodstatnění, když v současnosti na oboru v prvním ročníku studuje pouze 19 studentů.
Rovněž poněkud nestandardní mu přijde, že každá specializace má svůj samostatný
předmět diplomová práce. Další připomínka je ke skladbě předmětů, kdy všechny povinné a
povinně volitelné předměty jsou pouze z KKY, pro studenty by bylo užitečné mít pohled i do
jiných disciplín.

Doc. Straka vysvětluje, že počet studentů se každý rok mění a že číslo 60 je horní odhad.
Samostatné předměty pro diplomové práce jsou konstrukcí analogickou k předmětům pro
bakalářskou práci v již akreditovaném bakalářském studijním programu Kybernetika a řídicí
technika, na který tento navazuje. Některé předměty byly přesunuty z navazujícího studia do
bakalářského. Předměty z FEL byly po dohodě odstraněny zcela, protože mezi studenty o
ně nebyl zájem. Do budoucna je počítáno s rozšířením počtu předmětů mimo KKY, nejdříve
v bloku C, později mohou být přesunuty do povinně volitelného bloku B. V navrženém
studijním programu je volných 13 kreditů, které studenti mohou využít pro zápis předmětů z
jiných kateder.

Senátor Lávička má tyto připomínky a poznámky: nejednotné označení dokumentu - “žádost
o oprávnění” / “žádost o akreditaci”; je třeba zkontrolovat roky u publikací; jako místo výuka
neuvádět adresu Univerzitní 8 - rektorátní pracoviště; chybějící autorské podíly u některých
publikací. Dále upozorňuje, že jeden základní teoretický předmět je garantován
pracovníkem, který není docent, což je nesplnění standardu NAU. Senátor Lávička
doporučuje zjistit, jak RVH postupovala v obdobných případech v minulých letech.
Proděkanka Holubová poukazuje na to, že nesplnění standardu by nemělo být důvodem pro
neudělení akreditace, pokud je toto nesplnění řádně odůvodněno, což ve spisu je.
Habilitační řízení u garanta předmětu bude zahájeno v nejbližší době.

Předseda AS vyhlašuje hlasování o usnesení:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu
Kybernetika a řídicí technika a doporučuje tento návrh po zapracování připomínek,
které zazněly na jednání AS FAV ZČU, předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných
věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.

Hlasování: pro – 16, proti – 0, zdržel se – 1 (celkem přítomno 17 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

V 14:42 hod. přichází senátor Ekštein.



Doktorský studijní program Applied Mechanics

Doktorský studijní program Applied Mechanics představuje senátorům garant předmětu prof.
Laš. Tento program je ekvivalentem doktorského studijního programu v češtině. Oproti spisu
v češtině byly aktualizovány seznamy publikací a zapracovány připomínky paní proděkanky
Holubové a paní prorektorky Šedivé. Protože již uplynula marná lhůta pro podání připomínek
ze strany ROV, předpokládá se, v souladu s akreditačním řádem, souhlas ROV se spisem.

Senátor Lávička upozorňuje na chybu ve spisu v části C-V (finanční zabezpečení). Prof. Laš
slibuje nápravu.

Další dotazy a připomínky nejsou a předseda AS přistupuje k hlasování o návrhu usnesení:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Applied Mechanics.
Nemá k němu připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.

Hlasování: pro – 18, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 18 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

Odcházejí senátor Pártl a senátorka Reismüllerová.

Doktorský studijní program Geomatika/Geomatics

Jedná se o reakreditaci stávajících studijních programů a garantem české i anglické verze je
prof. Novák. Anglická verze se liší oproti české v počtu studentů a ve způsobu finančního
zabezpečení. Stávající akreditace pro přijímání studentů je platná do 1. 11. 2022.

Senátor Lávička upozorňuje na chybějící autorský podíl u některých publikací.

Senátor Martínek se dotazuje, zda je na FAV zaveden nějaký standard pro absolvování
zahraničních stáží pro studenty doktorského studia. Proděkanka Holubová sděluje, že
povinnost absolvovat zahraniční stáž u studentů doktorského studia na úrovni fakulty není a
zatím se o této povinnosti ani neuvažuje. Zahraniční stáž je ale důrazně doporučovaná.
Rozhodnutí o zahraničním výjezdu studentů je na jednotlivých pracovištích.

Senátor Lávička doporučuje do akreditačních spisů předpoklad zahraniční stáže uvádět a ve
vyhlášce týkající se doktorského studia specifikovat, co se za zahraniční stáž považuje.
Některé hodnotící panely NAÚ povinnost zahraničního výjezdu vyžadují.

Předseda AS vyzývá k hlasování  o následujících usneseních:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Geomatika. Nemá k němu



připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných věd
Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.

Hlasování: pro – 16, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 16 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Geomatics. Nemá k němu
připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných věd
Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.

Hlasování: pro – 16, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 16 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

3. Změny garantů

BSP/BSO Geomatika

NSP/NSO Geomatika

Paní proděkanka Holubová vysvětluje důvody pro navržené změny. Aby byly splněny
požadavky NAU na garanty nových studijních programů, požádal vedoucí katedry geomatiky
o projednání následujících změn u stávajících studijních oborů a programů:

● novým garantem bakalářského oboru a programu Geomatika je navržen doc. Ing.
Mgr. Otakar Čerba, Ph.D.

● novým garantem navazujícího magisterského oboru a programu Geomatika je
navržen prof. Ing. Pavel Novák, Ph.D.

V okamžiku schválení nových studijních programů boudou staré programy uzavřeny a
garanti plynule přejdou ze starého programu na nový. Tím nedojde ke konfliktu s požadavky
NAU. Navržené změny korespondují s údaji, uvedenými v příslušných akreditačních spisech
projednaných na tomto zasedání.

K navrženým změnám nejsou ze strany senátorů žádné připomínky a předseda AS
vyhlašuje hlasování o následujících usneseních:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh změny garanta bakalářského studijního oboru a programu Geomatika. Nemá k
němu připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných věd
Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.



Hlasování: pro – 16, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 16 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh změny garanta navazujícího magisterského studijního oboru a programu
Geomatika. Nemá k němu připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.

Hlasování: pro – 16, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 16 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

NSP Inženýrská informatika

Doc. Brada je uveden jako garant u nově schvalovaného navazujícího studijního programu
Softwarové a informační systémy a je též garantem stávajícího navazujícího programu
Inženýrská informatika, který se dělí na několik oborů. V tomto případě není možné zajistit
po schválení nových programů uzavření stávajícího programu a tedy plynulý přechod
garanta z jednoho programu na druhý. Z tohoto důvodu požádal vedoucí KIV o projednání
změny garanta stávajícího navazujícího programu Inženýrská informatika a navrhuje jako
nového garanta doc. Ing. Romana Moučka, Ph.D.

K navržené změně nejsou připomínky a předseda AS dává hlasovat o usnesení:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh změny garanta navazujícího magisterského studijního programu Inženýrská
informatika. Nemá k němu připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě
Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.

Hlasování: pro –16, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 16 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

V 15:15 hod. odchází senátor Tomiczek.

4. Doplněný rozpočet (rozpis dotace) na rok 2021 - rozdělení
motivační složky DKRVO

V červnu tohoto roku schválil AS FAV rozdělení dotace DKRVO, kdy byla k dispozici pouze
tzv. stabilizační část ve výši 85% částky přidělené v loňském roce. V červenci došlo k
navýšení částky DKRVO o cca 19 mil. Kč a rozdělení těchto prostředků bylo navrženo v



souladu se zásadami pro tvorbu rozpočtu. Protože rozdělení bylo třeba schválit v době
letních prázdnin, požádal děkan o schválení předsednictvo AS FAV, které tak učinilo dne 6.
8. 2021 hlasováním per rollam. Děkan Železný žádá na tomto zasedání pléna AS o
potvrzení usnesení předsednictva o rozdělení motivační složky DKRVO na FAV. V souladu s
domluvou na předchozím zasedání AS došlo k opravě chyby v rozdělení, odhalené během
jednání na základě dotazů senátorů Kohouta a Ekšteina. Oprava byla projednána a
odsouhlasena na kolegiu děkana.

Předseda senátu navrhuje následující znění usnesení a vyhlašuje hlasování:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni potvrzuje
usnesení předsednictva Akademického senátu Fakulty aplikovaných věd
Západočeské univerzity v Plzni ze dne 6. 8. 2021 ve znění: Předsednictvo
akademického senátu Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni
schvaluje děkanem předložené rozdělení motivační části DKRVO na FAV pro rok 2021.

Hlasování: pro – 15, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 15 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

5. Rozdělení Strategického fondu

Děkan Železný informuje o rozdělení Strategického fondu, který byl vytvořen podle zásad
tvorby rozpočtu a do kterého byla převedena částka z Fondu účelově určených prostředků
(FÚUP) z loňského roku ve výši cca 1,4 mil. Kč. Celkem bylo ve Strategickém fondu k
dispozici cca 1,9 mil. Kč, které děkanem rozhodl rozdělit následujícím způsobem:

● 700 tis. Kč - Částečná kompenzace vysoké ekonomické náročnosti výzkumu KFY
● 1200 tis. Kč - Zbylé prostředky budou rozpočteny dle poměru částek, ve kterých se

jednotlivé sekce na tvorbu strategického fondu skládaly

Uvedené rozdělení bylo projednáno na kolegiu děkana.

Senátor Lávička se dotazuje, proč nedošlo v případě účelové částky pro KFY k jejímu
začlenění již do rozpisu dotace tak, jak k tomu docházelo v minulých letech. Je-li některá
část Strategického fondu rozdělena již v rozpočtu, podléhá toto rozdělení schvalování
senátem. Děkan Železný uvádí, že rozpočet se schvaloval v okamžiku jeho nástupu do
funkce a on chtěl mít čas na rozmyšlenou, jak Strategický fond využít.

V 15:35 hod. odchází senátorka Tomiczková.

6. Strategický záměr FAV pro období 2021-25
Děkan Železný prezentuje novou podobu Strategického záměru (SZ) FAV pro období



2021-2025. Na vzniku SZ se podílel strategický tým pod vedením paní proděkanky
Holubové. SZ pro nové období je pojat stručněji a jeho grafická podoba vychází z podoby
strategického záměru ZČU. Proděkanka Holubová představuje obsah strategického záměru,
u každé kapitoly jsou uvedeny cíle, ke kterým by fakulta měla do roku 2025 směřovat. Ke
každému cíli jsou přiřazena opatření, která budou konkretizována v plánech realizace pro
jednotlivé roky. První plán realizace bude senátu představen na prosincovém zasedání. U
každé kapitoly jsou uvedeny ukazatele, které budou sledovány a na základě kterých budou
konkrétní opatření tvořena. SZ je předkládán senátu zatím pouze k diskuzi, na nejbližším
zasedání ho bude projednávat Vědecká rada a následně ho bude AS schvalovat. Paní
proděkanka prosí o dodání případných připomínek k SZ do 19. 10.

Senátor Havlík oceňuje stručnost a podobu SZ. Dále má dotaz, zda se ve strategickém týmu
diskutuje o společném fakultním základu. Pokud ano, a FAV stojí o společný fakultní základ,
nemělo by se toto téma objevit v SZ? Proděkanka Holubová: o problému se na strategickém
týmu diskutuje. Proděkan Váša: definování společného fakultního základu by mělo být
jedním z cílů na rok 2022. Děkan Železný: společný fakultní základ je těžké formulovat pro
tříleté bakalářské obory.

Senátor Lávička oceňuje stručný formát a výstižný obsah SZ, ale chybí mu v SZ některé
oblasti, např. zmínka o finančním řízení fakulty a větší propojení se SZ ZČU. Dále se ptá,
proč se ve fakultním SZ objevuje HR Award, když o tuto známku má nově usilovat
univerzita a ne již jednotlivé součásti, jako tomu bylo doposud. Proděkanka Holubová
vysvětluje, že SZ byl psán tak, aby neobsahoval dílčí provozní záležitosti fakulty, proto tam
není zmínka o finančním řízení. O spárování bodů mezi fakultním a univerzitním SZ se
uvažovalo, ale předložený SZ FAV je natolik stručný, že by návaznost na SZ ZČU měla být
snadno identifikovatelná. K dosažení celouniverzitní cíle HR Award je zapotřebí udržovat
standardy pro HR Award na úrovni fakulty.

Odcházejí senátoři Jedlička a Čapek.

7. Podklady a návrh vyhlášky o přijímacím řízení do
bakalářských studijních programů FAV pro ak. rok 2022/2023
Proděkan Váša informuje přítomné o připravovaných změnách v přijímacím řízení do
bakalářských studijních programů FAV. Prezentovaný návrh vyhlášky je v pracovní verzi, na
příštím zasedání AS bude předložena verze ke schválení, ve které budou zapracovány
případné připomínky vzešlé z dnešního jednání. Pan proděkan ukazuje statistiky studijních
průměrů u studentů středních škol, kteří se hlásí na FAV a výsledky z dotazníkového
průzkumu u studentů nastupujících do 1. ročníků FAV. Na základě těchto dat je možné
vyhodnotit, kolika studentů se mohou dotknout změny v přijímacím řízení. Dále prezentuje
informace o počtu studentů přijatých do bakalářského studia, kteří mají za sebou neúspěšné
předchozí studium. Navržený systém přijímacího řízení je dvoukolový, v obou kolech se
přijímá ve dvou režimech: v přednostním a v standardním. V přednostním režimu je přijato
neomezené množství studentů, pokud splní jednu z předepsaných podmínek. Do maximální
kapacity jsou pak přijímáni studenti ve standardním režimu v pořadí podle výsledků z



národní srovnávací zkoušky. Ne všichni přijatí studenti se zapíší ke studiu, proto se
předpokládá konání druhého kola, které bude probíhat v měsíci září. Kolegium děkana s
navrženým systémem přijímání souhlasí.

Senátor Lávička upozorňuje, že maximální kapacity počtu studentů jsou velké a takto
nastavený přijímací systém neumožňuje de facto odmítnout uchazeče pro nesplnění
podmínek přijímacího řízení. Nepřijmout lze uchazeče pouze pro překročení maximální
kapacity. Navrhuje možnost stanovit minimální hranici pro počet bodů z národní srovnávací
zkoušky pro jednotlivé bakalářské studijní programy. V případě, že uchazeč nesplní
podmínky přijímacího řízení, tj. nedosáhne minimální hranice počtu bodů, nebude přijat a
jeho případné odvolání bude zamítnuto.

Odchází senátor Lávička.

Senátor Král se dotazuje na uznávání známek u studentů, kteří byli opětovně přijati po
předchozím neúspěšném studiu. Vhodným nastavením systému lze eliminovat počet
opětovně přijímaných studentů. Proděkan Váša sděluje, že se připravují nová pravidla pro
uznávání známek, která by měla být přísnější. Následuje diskuze na toto téma.

8. Různé
Senátor Kohout informuje přítomné o dění v AS ZČU:

● na zasedání dne  30. 6. bylo schváleno rozdělení DKRVO na fakulty
● na zasedání dne 20. 9.

○ měla být schvalována změna metodiky rozpočtu, na doporučení rozpočtové a
strategické komise byl tento bod stažen z jednání

○ rektorovi nebyl udělen předběžný souhlas se jmenováním prof. Eliáše členem
Vědecké rady ZČU místo prof. Strakoše

○ bylo schváleno uhrazení nákladů za testování na COVID-19 ze strategické
rezervy rektora

Senátor Ekštein byl osloven několika studenty s žádostí o intervenci ohledně Menzy: výběr
jídel pro strávníky, kteří mají intoleranci na laktózu, je velice omezený. V tomto týdnu bylo
dostupné pouze jedno jídlo. Apel je směřován především na zástupce v AS ZČU.

Předseda AS ukončuje jednání v 16:35.

Příští zasedání AS FAV je plánováno na 16. 11. 2021 od 14:00 hodin.

Pavel Ircing
Předseda AS FAV

Zapsal 13. 10. 2021
Vladimír Lukeš



Přehled trvajících usnesení AS FAV
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Žádné
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Přehled usnesení a závěrů přijatých na jednání AS FAV ZČU
v Plzni dne 13. 10. 2021
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Geomatika a doporučuje
tento návrh po zapracování připomínek, které zazněly na jednání AS FAV ZČU,
předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke
schválení.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Městské inženýrství a
doporučuje tento návrh po zapracování připomínek, které zazněly na jednání AS FAV
ZČU, předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni
ke schválení.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu Městské
inženýrství a doporučuje tento návrh po zapracování připomínek, které zazněly na
jednání AS FAV ZČU, předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných věd Západočeské
univerzity v Plzni ke schválení.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu
Informatika a její specializace a doporučuje tento návrh po zapracování připomínek,
které zazněly na jednání AS FAV ZČU, předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných
věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu
Softwarové a informační systémy a doporučuje tento návrh po zapracování
připomínek, které zazněly na jednání AS FAV ZČU, předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu
Distribuované výpočetní systémy a doporučuje tento návrh po zapracování
připomínek, které zazněly na jednání AS FAV ZČU, předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu
Kybernetika a řídicí technika a doporučuje tento návrh po zapracování připomínek,
které zazněly na jednání AS FAV ZČU, předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných
věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Applied Mechanics.
Nemá k němu připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Geomatika. Nemá k němu
připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných věd
Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Geomatics. Nemá k němu
připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných věd
Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh změny garanta bakalářského studijního oboru a programu Geomatika. Nemá k
němu připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě Fakulty aplikovaných věd
Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh změny garanta navazujícího magisterského studijního oboru a programu
Geomatika. Nemá k němu připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh změny garanta navazujícího magisterského studijního programu Inženýrská
informatika. Nemá k němu připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě
Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni potvrzuje
usnesení předsednictva Akademického senátu Fakulty aplikovaných věd
Západočeské univerzity v Plzni ze dne 6. 8. 2021 ve znění: Předsednictvo
akademického senátu Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni



schvaluje děkanem předložené rozdělení motivační části DKRVO na FAV pro rok 2021.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Akademický senát FAV, 13. 10. 2021

Prezenční listina

AKADEMICKÁ ČÁST

Jméno Pracoviště Podpis

1 doc. Ing. Miroslav Byrtus, Ph.D. KME přítomen

2 doc. Ing. Jiří Čapek, Ph.D. KFY přítomen

3 Ing. Kamil Ekštein, Ph.D. KIV přítomen

4 doc. Ing. Pavel Ircing, Ph.D. KKY přítomen

5 Ing. Karel Jedlička, Ph.D. KGM přítomen

6 doc. Ing. Josef Kohout, Ph.D. KIV přítomen

7 doc. Ing. Pavel Král, Ph.D. KIV přítomen

8 prof. RNDr. Miroslav Lávička, Ph.D. KMA přítomen

9 Ing. Vladimír Lukeš, Ph.D. KME přítomen

10 doc. Ing. Ondřej Straka, Ph.D. KKY přítomen

11 RNDr. Petr Tomiczek, CSc. KMA přítomen

12 RNDr. Světlana Tomiczková, Ph.D. KMA přítomna

STUDENTSKÁ ČÁST

1 Ing. Tomáš Ausberger přítomen

2 Ing. Jindřich Havlík přítomen

3 Bc. Jan Koloros přítomen

4 Ing. Jiří Martínek přítomen

5 Ing. František Pártl přítomen

6 Bc. Jindřiška Reismüllerová přítomna



Akademický senát FAV, 13. 10. 2021

Prezenční listina

HOSTÉ

Jméno Funkce nebo pracoviště Podpis

doc. Ing. Pavel Baroch, Ph.D. Děkanát FAV omluven

doc. Ing. Gabriela Holubová, Ph.D. Děkanát FAV přítomna

prof. Ing. Pavel Novák, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

doc. Ing. Libor Váša, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

Mgr. Alena Vlčková Děkanát FAV přítomna

doc. Ing. Miloš Železný, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

doc. Václav Čada KGM přítomen

doc. Karel Janečka KGM přítomen

doc. Přemysl Brada KIV přítomen

prof. Vladislav Laš KME přítomen


